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Aanwezigen: Marc Doutreluingne, Marc Caluwaerts, Rutger Davidts, Danny Deceukelier, Eddy 
Loosveldt, Ann Mondy, Martin Raepsaet, Carine Veys, Geert Wyseur, Paul Decoene. 
 
Verontschuldigen: Magda Callens, Jan De Craemere, Isabelle Degezelle, Jorgen Deman, Marc 
Desmet, Marc Vandeburie, Bernard Vandenbulcke, Romain Windels. 
Niet aanwezigen: Johan Carton, Luc Caulier, Yves Debosscher, Christa Declercq, Lieven Decock, 
Herwig Deconinck, Marie-Jeanne Delobelle, Denis Desrumaux, Bart Dewaele, Erwin Dewulf, Luc 
Dolphens, Eddy Hooghe, Wim Monteyne, Danny Phlypo, Luc Sabbe, Marijn Seynaeve, Marleen Soens, 
Eliane Spincemaille, Frank Taelman, Raymond Van Damme, Geert Vandennieuwenborg, Stefanie 
Vanhaverbeke, Dieter Vanluchene, Freddy Vannieuwenborgh, Frederic Verrue, Rutger Verschaeve, 
Philippe Verspaille, Kristof Vromant. 
 
Voorzitter: Peter Dollé 
Ondervoorzitter: Johan Coussement (verontschuldigd)– Bavo Declercq 
Secretaris: Lies Loosvelt 

Agendapunten 
1. Verwelkoming 

2. Goedkeuring vorige verslag 

3. Toelichting: klimaatfonds 

4. Toelichting: evaluatie LEKP 

5. Advies: Maaimeiniet campagne 

6. Advies: bloemenweide 

7. Toelichting: GAS-vaststellers van OVAM 

8. Toelichting: het vuilnisbakkenplan 

9. Toelichting: toetreding van de gemeente tot Acasus 

10. Toelichting: film Great Green Wall, oproep vrijwilligers 

11. Aanstelling voorzitter, ondervoorzitters en secretaris 

12. Varia 

13. Volgende Minaraad 

 

Verslag Minaraad 
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1. Verwelkoming door de voorzitter 
 

2. Goedkeuring vorige verslag 
Punten uit het vorige verslag werden overlopen in kader van vragen van leden en stand van zaken 
acties: 

• Waterverspilling: verminderen van het grondwaterpeil. Dit werd aangehaald op de laatste 
minaraad dd 9 december 2021, er werd niets terug gevonden in het verslag. Tijdens de 
minaraad van 9 december 2021 werd er kort gesproken over bronbemalingen: de gemeente 
werkt met voorwaarden bij het behandelen van een aanvraag ‘bronbemaling’ (meestal 
meldingen). Er wordt telkens onderzocht wat de mogelijkheden zijn ikv hergebruik, infiltratie 
in de bodem om lozen in oppervlakte water en lozing in de riolering zoveel als mogelijk te 
vermijden.  

• Melding van te hoge concentratie fijn stof (komt later aan bod) 

• Interfluvium: bestaan er deadlines?: De bedoeling is tegen de zomer met een zo concreet 
mogelijk uitwerking te kunnen komen. 

• Bebossingstrajecten: GISlagen voorzien worden? SAVAZA: momenteel opgemaakt door 
Leiedal 

• Extensief groenbeheer: voorlopige evaluatie – komt aan bod in deze minaraad onder punt 5 
advies maaimeiniet campagne. 

• Aanpassing tekst MJP: aanpassing en publicatie gebeurde voor advies minaraad. 
meerjarenplan wordt jaarlijks herzien, de aanvulling wordt meegenomen in de aanpassing 
MJP 2022. 

• Autoluwe zondagen: werd in het CBS besproken – komt aan bod in deze minaraad onder 
punt 4 toelichting evaluatie LEKP. 

• Meten van fijn stof thv scholen: metingen opstarten vanaf half september. 

3. Toelichting klimaatfonds 
Toelichting door Ann Mondy: 
(in bijlage de nota van de intercommunale Leiedal): Een gemeentelijk klimaatfonds opzetten bleek een 
heel moeilijke oefening te zijn (dit werd reeds onderzocht sinds 2020). Een regionale aanpak is beter 
geschikt om een klimaatfonds te kunnen oprichten. Zo werd er een voorstel van aanpak opgemaakt 
door de intercommunale Leiedal voor alle 13 gemeenten binnen de Leiedal regio. 

• Onder de koepel van het West-Vlaams Streekfonds (maatschappelijk toezicht): Koning 
Boudewijnstichting – sluit aan bij de noden. Het streekfonds zorgt voor de crowdfunding en 
waakt over het algemeen belang 

• Burgers en bedrijven kunnen participeren aan klimaatprojecten ondersteund door het lokaal 
bestuur of kunnen zelf projecten voorstellen. 

• Diverse thema’s komen aan bod 

• Geen zwaar traject creëren 

• Bedrijven kunnen anticiperen 

• Financiering: 0,5 euro/inw (ambitie was 1 euro/inw) in eerste instantie halveren om het 
meer toegankelijk te maken voor de andere gemeenten  

• Empower komt ook aan bod: Europese subsidies worden gezocht door Leiedal (zelf 
voorziening) 

• Gemeenten: 75% aanwenden voor eigen doel 25 voor de regio 

• Bedrijf: 50% bijdragen in de actie zelf – 25% bijdragen uit het fonds – 25% via burgers 

• Elk project wordt gescreend 

• Regionale medewerker wordt ingezet in alle Leiedal gemeenten 



4 april 2022 

3/5 
 

• 2022: 3 gemeenten die hun bijdrage storten. De andere gemeenten storten in 2023 
afhankelijk van hun MJP. 

Vraag van uit de minaraad: loopt dit permanent? Loopt permanent en onderworpen aan periodieke 
evaluaties. 

4. Toelichting LEKP (lokaal klimaatplan Zwevegem) 
Toelichting door Ann Mondy:  
De toelichting omvat een evaluatie van de 20 punten die op het klimaatfestival werden voorgesteld 
die tot nu toe gerealiseerd zijn. 
In bijlage de PPT. De lijst met acties wordt aangepast naar 2022 en wordt tijdens de volgende minaraad 
toegelicht. 
Vragen vanuit de Minaraad:  
Hier werd het lokaal plan toegelicht: er bestaat ook een burgemeesterconvenant regionaal CO2 – 
Vlaams klimaatpact, gelijklopende initiatieven, die werden ondertekend. Deze hebben elk eigen 
doelen en eigen middelen. We proberen het lokaal plan gescheiden te houden.  
Feed back uit de Minaraad: Goed dat er verschillende initiatieven zijn en op verschillende niveaus, zo 
is men zeker dat er iets kan, dat er acties komen. 
Vlaams klimaatpact: Vlaams klimaatpact kan op het lokaal plan gelegd worden om na te gaan waar er 
nog gaten zitten in het lokaal plan. Wordt op de agenda gezet van de minaraad die doorgaat op 19 
mei. 

5. Advies: maaimeiniet campagne 
Toelichting door Rutger: 
Zie ook Zoemrijk Zwevegem: laat het zoemen met bloemen | Zwevegem 
Massaal inzetten op extensieve zones (niet op kleine gazonstroken maar op grote gazonstroken en ook 
inzetten op sensibiliseren). Doelstelling opmaken. 
Vraag vanuit de Minaraad: Wordt het extensief maaibeheer gecombineerd met bloemenmengsel: ja 
(voorbeeld snoeptuintje Otegem, Europawijk,…). Nu 19 hectare in extensief beheren.  
Adviesvraag Minaraad: De minaraad adviseert gunstig voor verdere ontwikkeling van het extensief 
maaibeheer. 
Bijkomende vraag uit de minaraad: Een stuk grond in de Orvyestraat kan een locatie zijn die perfect 
kan dienen om bloemenmengsel in te zaaien. Rutger noteert deze vraag om te bekijken. 
 
Voorstel vanuit de minaraad: in de zones die men vaak zal maaien kan men bio (= zonder pesticiden) 
bloembollen planten.  Deze bloeien dan tot in mei en verantwoorden waarom er pas na mei gemaaid 
moet worden.  Vb in Ellestraat of Lindestraat. 
(Niet bio-bloembollen zitten vol pesticiden en vormen de eerste twee jaar en gevaar voor de bijen) 
Rutger noteert deze vraag om te bekijken. 

6. Advies: bloemenweide 
Toelichting door Rutger: 
Het reglement ‘aanleg van Zoemrijke plekken op braakliggende percelen’ wordt voorleggen aan de 
gemeenteraad: met dit reglement willen we de burgers ontzorgen. Het idee is eenvoudig, 
braakliggende percelen wil de gemeente inzaaien met bloemenmengsels. Oppervlaktes liggen tussen 
de 350 m² en 3500 m². Het is een eenvoudig principe namelijk de burger dient een aanvraag in en de 
verantwoordelijke dienst bekijkt of het perceel in aanmerking komt. Het is een kosteloos gebruik 
want de gemeente legt de grond klaar en zaait het in. Bijvoorbeeld perceel bouwgrond in afwachting 
van de bouw. De overeenkomst is per jaar af te sluiten. Grond moet beschikbaar zijn tot november. 
In bijlage van dit verslag: het reglement en een blanco aanvraagformulier 
Adviesvraag Minaraad: De minaraad adviseert gunstig. 

https://www.zwevegem.be/zoemrijkzwevegem
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7. Toelichting: GAS vaststellers van OVAM 
Toelichting door Lies – zie ook uitleg op de PPT 

8. Toelichting het vuilnisbakkenplan 
Toelichting door Lies - zie ook uitleg op de PPT 

9. Toelichting toetreding van de gemeente tot Acasus 
Duurzaam bouwen en renoveren: De gemeente Zwevegem heeft de intentie om alle gebouwen 
binnen het patrimonium van de gemeente strategisch aan te pakken. En wenst net zoals stad 
Harelbeke zich te laten begeleiden door Acasus (www.acasus.be). Dit is een gratis initiatief van de 
provincie. 
Inwoners van Zwevegem kunnen gratis een beroep doen op Acasus voor een deskundig duurzaam en 
ecologisch bouwadvies zie https://www.acasus.be/nl/doelgroepen/voor-particulieren/bouwadvies/ 

10. Toelichting: Great Green Wall 
Toelichtingen door Peter – zie ook uitleg op de PPT 
Film gaat door 14 mei 19h30 – tuin van adem en eten 
De kostprijs wordt gedragen door de mondiale raad, de culturele raad en de minaraad.  Elke raad 
voorziet ongeveer 500 euro.  Minaraad gaat akkoord 

11. Aanstelling voorzitter, ondervoorzitters en secretaris 
De aanstelling van de voorzitter, ondervoorzitters en secretaris dient nog eens officieel bevestigd te 
worden. 
Gaat de minaraad akkoord met de aanstelling van: 
Peter Dollé als voorzitter 
Johan Coussement en Bavo De Clercq als ondervoorzitter 
Lies Loosvelt als secretaris 
De minaraad gaat akkoord met deze aanstellingen 

12. Varia 
- Samenwerking raad groen- en bebloeming: wandeling zaterdag 11 juni om 17u 
- Fijn stof wat zijn de mogelijkheden: overschrijding fijn stof in de maand maart: werd als 

nieuwsbrief op de website gezet. 

- Er werd gevraagd aan de communicatiedienst: 
▪ om volgende door te linken: 

https://www.facebook.com/vlaamsemilieumaatschappij 
▪ om in de nieuwsbrief naar de burgers te communiceren om de app belair te 

installeren 

- Vanaf vermoedelijk juni zal de app belair automatisch meedelen of er gevaar is voor 
fijn stof.  Bij te veel fijn stof is het afgeraden om hout te stoken als gezellige 
bijverwarming. 

- Je kan je ook abonneren op de mailinglijst met melding van smogalarm en 
hittewaarschuwing via de intergewestelijke cel voor het leefmilieu 
https://www.irceline.be/nl 
 

- Akkervogels: Er zijn 2 landbouwers in Sint-Denijs die bepaalde stroken (van hun gronden) ter 
beschikking stellen. Er wordt periodiek tellingen uitgevoerd naar de aanwezigheid van 
akkervogels. Is het ‘stoppelvogelproject’ het middel om de populatie van akkervogels te 
bevorderen?  Het is nog te vroeg voor definitieve conclusies.  Men wacht het broedseizoen 
af. Het tussentijdsverslag wordt meegestuurd met het verslag. 

https://www.acasus.be/nl/doelgroepen/voor-particulieren/bouwadvies/
https://www.facebook.com/vlaamsemilieumaatschappij
https://www.irceline.be/nl
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- Willen de leden van de minaraad op de hoogte gebracht worden van de tellingen? Kan ook 
kort worden opgenomen tijdens de wandeling op 11 juni.  

- Mei plastiekvrij: er werd contact opgenomen met de communicatiedienst om nog iets op te 
nemen in de infokrant die uitkomt in april.  

- Korte keten: Komt er iets in de infokrant. Het wordt opgenomen in infokrant of sociale media 
- 300 m2 per dag verharding in Zwevegem: waar of niet waar? Zie bijlages. 

10. Volgende Minaraad 

Donderdag 19 mei om 19.30 uur in de raadzaal van het gemeentepunt 
 
 
 
 


